
PROTOKÓŁ Nr 17/08 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w dniu 1 

grudnia 2008 roku. 

 

Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Tadeusz Krasowski  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Adam Derewońko  Członek Komisji 

5. Jan Szmurło  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Ryszard Wietoszko  - Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

2. Krzysztof Jaworowski - Wójt Gminy 

3. Zdzisława Iwańczuk  - Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Opracowanie planu pracy komisji na 2009 rok.  
4. Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady XVI sesji rady Gminy w sprawie:  

a) obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 roku 

przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2009 rok, 

b) określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości, 

c) stawek podatku od środków transportowych 

d) opłaty od posiadania psów na 2009 rok, 

e) zatwierdzenia taryf dla zbiorczego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w 

Gminnym Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk, 

f) zmian w budżecie gminy na 2008 r. 

g) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk, 

h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Brańsk, 

i) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu na 2009 rok, 

j) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok, 

k) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Brańsk 

5. Sprawy różne. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad.1,2 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Pani Grażyna Płonowska o godz. 11
30

 otworzyła posiedzenie Komisji, powitała przybyłych na 

posiedzenie jej członków, Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk, Wójta Gminy oraz Skarbnik 

Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Następnie przedstawiła porządek 

posiedzenia i zwróciła się do członków komisji o zgłaszanie ewentualnych zmian do porządku. 

Wobec braku wniosków i propozycji poddała pod głosowanie proponowany porządek, który w 

głosowaniu jawnym głosami 5 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0, Komisja przyjęła 

jednogłośnie. 



 

Ad.3) Realizując postanowienia § 66  Statutu Gminy Brańsk  z dnia 31 grudnia 2002 r (Uchwała Nr 

III/28/02 Rady Gminy Brańsk w sprawie Statutu Gminy Brańsk z późn.zm.)  Komisja RGOBiT  

przedkłada  Radzie Gminy Brańsk do zatwierdzenia plan pracy Komisji, na rok następny. 

Przewodniczący Komisji  przedstawił propozycję planu w brzmieniu: 

PLAN PRACY 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2009  rok. 

I kwartał 2009 roku 

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2008 rok - wspólne posiedzenie z 

Komisją Rewizyjną 

2. Analiza informacji o utrzymaniu porządku i bezpieczeństwa publicznego w gminie Brańsk i 

podejmowanych działaniach w tym zakresie w 2008 roku: 

 Analiza i ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy/ wraz ze statystyczną 

analizą zdarzeń/.  

 Sprawozdanie ze stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego w zakresie działań 

realizowanych przez Policję na terenie Gminy.  

3. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy / w zależności od potrzeb /. 

II kwartał 2009 roku 

a) Analiza informacji o przyznanych i wypłaconych zasiłkach rodzinnych w 2008 roku.  

b) Opiniowanie projektów uchwał rady gminy / w zależności od potrzeb /. 

III kwartał 2009 roku 

1. Analiza sprawozdania z realizacji budżetu gminy za I półrocze 2008 roku - wspólne 

posiedzenie z Komisją Rewizyjną. 

2. Kontrola przestrzegania przepisów dotyczących zakazu palenia tytoniu w miejscach 

publicznych (placówkach oświatowych, GZK, GOUK, Urzędzie Gminy) 

3. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy / w zależności od potrzeb /. 

IV kwartał  2009 roku 

1. Analiza projektu budżetu gminy i zamierzeń gospodarczych na 2009 rok- wydanie opinii o 

projekcie / w ciągu 30 dni od dnia otrzymania projektu od Przewodniczącego Rady Gminy/ 

- wspólne posiedzenie z Komisją Rewizyjną 

2. Opiniowanie projektów uchwał rady gminy / w zależności od potrzeb/. 

3. Opracowanie planu pracy komisji na 2010 rok.  
4. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji w 2009 roku. 

   Wobec braku wniosków i propozycji zmian w Planie, Przewodnicząca Komisji poddała pod 

głosowanie projekt Planu Pracy Komisji na przyszły rok, który w głosowaniu jawnym głosami 5 -

za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0, Komisja pozytywnie zaopiniowała. 

 

Ad.4a) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 roku przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 

2009 rok. Poinformowała, iż średnio przyjęto wzrost podatków o 4,2 % tylko z zaokrągleniem do 

pełnego złotego i taki wzrost przyjęto również do projektu budżetu.  Wójt Gminy zaapelował do 

Komisji aby stawki podatkowe rozpatrywała całościowo, brała pod uwagę wszystkie aspekty 

ustalania podatków a nie tylko jeden rodzaj podatku. Wójt przypomniał, że gmina Brańsk jako 

jedyna w województwie zwalnia budynki mieszkalne rolników z podatku od nieruchomości.  Wójt 

poinformował, ze górna stawka podatku rolnego na ten rok wynosi 55,80zł, w ubiegłym roku była 

57zł. Propozycja jest taka aby pozostawić stawkę z ubiegłego roku w wysokości 52zł lub obniżyć o 

2 zł. Komisja opowiedziała się za stawką 52 zł z propozycją obniżenia stawki na sesji do 50 zł. 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Ad.4b) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w 

podatku od nieruchomości. Wójt Gminy proponuje przyjęcie stawek podatku od nieruchomości w 

następującej wysokości: 
 



1a. dla gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów proponuje na rok 2009 stawkę w wysokości - 0,72 zł od 1 m
2
, 

tj. wzrost o 0,04 zł za 1 m
2
.  

 

1b. dla gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych                 

      utrzymano w mocy stawkę urzędową tj. – 3,90 zł od 1 ha. powierzchni - tego typu podmioty do  
           opodatkowania na terenie naszej gminy nie występują. 

 

1c. dla gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponuje  

      stawkę urzędową na 2009 r – 0,37 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej  

 
2a. dla budynków mieszkalnych oraz zajętych wyłącznie na potrzeby mieszkalne proponuje na 2009 rok 

stawkę urzędową – 0,62 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, wzrost o 0,03 zł za 1 m

2 
w stosunku do 

roku 2008. 
 

     2b. dla budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od części budynków  

 mieszkalnych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej proponuję na rok 2009  

 stawkę w wysokości – 19,40 zł od  1 m
2
 powierzchni użytkowej, wzrost o 0,80 zł w stosunku  

 do stawki na 2008 rok, stawka urzędowa na 2009 rok – 19,81 zł od 1m
2 

 

     2.c  dla budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  
            kwalifikowanym materiałem siewnym utrzymano w mocy stawkę urzędową tj. – 9,24 zł od 

            1 m
2
 powierzchni użytkowej, - tego typu podmioty do opodatkowania na dziś nie występują. 

 
    2.d  dla budynków zajętych na prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie świadczenia  

           usług medycznych proponuje stawkę – 4,01 zł od 1  m
2
 powierzchni użytkowej tj. stawka 

           urzędowa na 2009 r.  

 

     2.e  dla budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

          działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponuje 

           stawkę na 2009 rok w wysokości – 6,51 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, co stanowi  

           98,04 % stawki urzędowej tj. 6,64 zł  

 
- dla budowli 2 % od wartości – stawka rokrocznie przyjmowana. 

 

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4c) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych uzasadnieniu powiedziała: w uchwale zrealizowano dyspozycje art.10 ust. 1-3 

ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2006r., Nr 121, poz. 

844 ze zm.) zgodnie z którymi rada gminy określa w drodze uchwały wysokość podatku od 

środków transportowych w granicach wyznaczonych obwieszczeniami Ministra Finansów. Górne 

granice stawek podatkowych zostały ogłoszone obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 29 lipca 

2008r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2009r.(M.P. z 

14 sierpnia 2008r, Nr 59, poz. 531) Ulegają one corocznie zmianie na następny rok podatkowy w 

stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie I półrocza 

roku, w którym stawki ulegają zmianie w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego 

ogłaszanemu przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego ogłoszonego w Dzienniku 

Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po upływie pierwszego 

półrocza. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 2008 r. 

opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 23 lipca 2008 r. Nr 54, poz. 486, wskaźnik cen 

towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2008 r. wyniósł 4,2 %. 

Natomiast dolne granice stawek podatkowych ogłoszono obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 



13 października 2008r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych obowiązujących w 

2009r.(M.P. z 20 października 2008r., Nr 78, poz. 692) Stawki przeliczane są zgodnie z 

procentowym wskaźnikiem kursu euro na pierwszy dzień roboczy października danego roku w 

stosunku do kursu euro w roku poprzedzającym dany rok podatkowy - w przypadku, gdy wskaźnik 

ten jest wyższy niż 5%. Do przeliczenia stawek stosuje się kurs wymiany euro i walut krajowych 

opublikowany w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej. Przeliczone stawki zaokrągla się w 

górę do pełnych groszy. Wysokość stawek minimalnych określa się dla: samochodów ciężarowych 

o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton, ciągników siodłowych i 

balastowych przystosowanych do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie 

całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton oraz dla przyczep i naczep, które 

łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 

ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika 

podatku rolnego. Kurs euro ogłoszony na pierwszy dzień roboczy października 2008 r., tj. na dzień 

1 października 2008 r. wyniósł 3,3819 zł, a zatem uległ zmniejszeniu o 10,29 % w stosunku do 

kursu euro ogłoszonego na pierwszy dzień roboczy października roku poprzedniego, który 1 

października 2007 r. wynosił 3,7700 zł. 

 W związku z tym dokonano przeliczenia stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w roku 2009. 

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4d)  Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 

2009 rok. W uzasadnieniu powiedziała: z dniem 1 stycznia 2008 r. dotychczasowy podatek od 

posiadania psów został zastąpiony opłatą od posiadania psów. W roku 2009 opłata od posiadania 

psa nie może przekroczyć 104,20 zł. Opłaty od posiadania psów nie pobiera się: od podatników 

podatku rolnego od gospodarstw rolnych    z tytułu posiadania psów utrzymywanych w celu 

pilnowania gospodarstw rolnych po dwa na każde gospodarstwo, od osób powyżej 65 lat 

prowadzących samodzielnie gospodarstwa domowe od jednego psa, z tytułu posiadania psów 

będących pomocą dla osób niepełnosprawnych, niewidomych, głuchoniemych i niedowidzących. 

Wójt Gminy proponuje przyjęcie maksymalnej stawki opłaty od posiadania psów tj. 104,20 zł od 

jednego psa rocznie oraz 70,00 zł za każdego następnego posiadanego przez osobę fizyczną.                  

W roku 2008 nie uzyskaliśmy dochodów z tytułu podatku od posiadania psów, gdyż nikt nie zgłosił 

obowiązku podatkowego. 

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4e)  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorczego 

zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk. W 

uzasadnieniu poinformował, iż przedstawione ceny wody i opłat stałych na 2009 rok wynikają z 

kalkulacji kosztów płac, energii elektrycznej, podatku od nieruchomości i materiałów niezbędnych 

do prawidłowego funkcjonowania hydroforni przedstawione przez dyrektora GZK. Wójt wychodzi 

z założenia, że na wodzie nie można zarabiać ale też nie można tracić. Przedstawiona w kalkulacji 

kosztów GZK cena 1,95zł jest jak najbardziej adekwatna do ponoszonych kosztów więc wójt 

zaproponował taką cenę przyjąć. Wójt zobowiązał również dyrektora GZK do zakupu co najmniej 

jednego agregatu prądotwórczego, który by pracował w momencie awarii w dostawie prądu.  

Radny Piotr Dołubizno potwierdził, iż zakup agregatu jest potrzebny ale również można w razie 

potrzeby pobrać energię z ciągnika. 

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4f)   Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2008 r. Przedstawiła zmiany zgodnie z załącznikami. Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Ad.4g)  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk, w uzasadnieniu poinformował: 

zmiana studium umożliwi sporządzenie zmian miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk, zwłaszcza w wyniku ostatnio zgłoszonych przez mieszkańców 

gminy potrzeb zmiany planu, z uwagi na ich zamiary inwestycyjne, a także zamiary inwestycyjne 

gminy, które nie mogą być zrealizowane na podstawie obowiązującego planu, gdyż nie są one 

zgodne ze studium. 

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4h)  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk w uzasadnieniu 

poinformował: zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 

umożliwi realizację zamiarów inwestycyjnych przez Gminę Brańsk i mieszkańców Gminy Brańsk. 

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4i)  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2009 rok. Wobec braku dyskusji 

Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Ad.4j)  Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2009 rok. Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4k)  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Brańsk. Po zapoznaniu się z Opinią Nr 19/15/08  

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z dnia 1 grudnia 2008 r., dotyczącą badania skargi z dnia 29 

października  2008 roku, wniesionej przez Państwo Elżbietę i Franciszka Nieroda, zamieszkałych 

we wsi Burchaty na Wójta Gminy Brańsk w sprawie niezawiadomienia skarżących o prowadzonym 

postępowaniu przy wydawaniu decyzji zezwalającej na zajęcie w dniach 27.10.2008-28.10.2008 r 

drogi gruntowej o pow. 5 m2 oraz zajęcie 15m
2
 innego elementu pasa drogowego odcinka drogi –nr 

geodez. działki 62 położonej w obrębie gruntów wsi Burchaty, w celu prowadzenia robót 

polegających na ustawieniu słupa Nr 15/1 linii napowietrznej niskiego napięcia oraz pomimo 

interwencji u Wójta nie zostały zasypane wykopy po pracach firmy Eltor prowadzącej prace na 

drodze gminnej o nr geodez. Nr 59 stanowiącej drogę dojazdową do działki Państwa Nieroda 

ustaliła, że Komisja Rewizyjna badając skargę: 

 

1) analizowała zarzuty podnoszone w skardze; 

2) wysłuchała wyjaśnień Wójta Gminy, 

3) przeanalizowała decyzje: wojewody podlaskiego, starosty bielskiego i wójta gminy oraz  pisma 

w powyższej sprawie znajdujące się w urzędzie gminy. 

    

W wyniku badania skargi Komisja Rewizyjna ustaliła, że zarzuty podnoszone w skardze są 

bezpodstawne,  

Wobec braku dyskusji Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 5 W tym punkcie nie wnoszono spraw różnych. 

 

Ad. 6 Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

 

Ad. 7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia,  Przewodniczący Komisji Pani Grażyna 

Płonowska  o godz. 13
30

 zamknęła posiedzenie.  



 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   

 

 


